
	  

Voettekst   1 
	  

Terugkoppeling 
L a n d e lijk e  R a a d  
 
 
 
 
 
84ste Landelijke Raad 13 december 2014 
 
Zoals toegezegd tijdens de vergadering van 17 november 2014 zou ik een korte notitie schrijven over 
het verloop van de landelijke raad. Met onderhavige notitie wordt aan die belofte gestalte gegeven.  
 
Wat ging eraan vooraf: 
Voorafgaand aan de Landelijke Raad hebben de regio's Maasdelta, Hollands Midden en Rondom de 
IJssel het initiatief genomen om met een gewijzigd voorstel te komen met betrekking tot 
groepsontwikkeling. 
 
De motivatie om te komen tot een gewijzigd voorstel was de reden dat er waarschijnlijk om financiële 
motieven gestemd gaat worden over groepsontwikkeling. Wij hebben als vereniging de laatste jaren 
veel geïnvesteerd en het zou zonde zijn als we goede elementen van groepsontwikkeling niet weten 
te behouden voor de vereniging. Daarom vinden wij het van belang om de goede elementen eerst te 
benoemen en deze in samenhang met het komende meerjarenbeleid integraal af te wegen. 
Uitgangspunt is dat we proberen het meerjarenbeleid en een vervolg van groepsontwikkeling komend 
jaar vorm te geven. Wanneer dit om moverende redenen niet haalbaar is geven we de opening om 
met een verzoek te komen voor een overbruggingsfinanciering. 
 
Naast groepsontwikkeling werden tijdens de gesprekken signalen afgegeven met betrekking tot het 
proces en andere agendapunten. Naar aanleiding van die punten hebben Robbert Gijsbertse 
(ondergetekende) en Wim Willems (Regio Rondom de IJssel) een goed gesprek gehad met leden van 
het bestuur. 
 
Landelijke Raad: 

! Benoemingen. De landelijke raad heeft met meerderheid van stemmen mevrouw van der 
Wurff benoemd tot Internationaal Commissaris (WAGGGS). Ten behoeve van de functie 
algemeen bestuurslid voor zowel de heer van der Leeden alsmede de heer Komen heeft de 
Landelijke Raad met meerderheid van de stemmen beide heren in functie benoemd. De 
Landelijke Raad heeft mevrouw van Mourik benoemd als lid van de opleidingscommissie. Uit 
haar midden heeft de Landelijke Raad de volgende leden benoemd om zitting te nemen in de 
commissie: “Landgoed Zeewolde” Deze commissie heeft ten doel het controleren van het 
kernteam, belast met de realisatie van het landgoed. Op deze manier kunnen beslissingen 
duidelijk en snel genomen worden en kan eventuele onrust tijdig gekanaliseerd worden. Ze 
doen dat kritisch, maar met het doel om te zorgen dat Scout-In15 het eerste geslaagde 
evenement wordt zonder dat Scouting Nederland en haar leden onaanvaardbare risico’s 
lopen.  

! Waarderingstekens. De landelijk Raad werd gevraagd een keuze uit een van de drie 
scenario’s. Alleen dit scenario wordt zo nodig verder uitgewerkt en op een later moment 
nogmaals ter besluitvorming voorgelegd. In de Regio Raad hebben we hier kort bij stilgestaan 
en besproken. De huidige voorgestelde scenario’s B en C voorzien in een teken voor 
uitzonderlijke prestaties. Daaraan gekoppeld zitten een aantal voorwaarde, daaruit blijkt niet 
expliciet dat het teken voor uitzonderlijke prestatie ook uitgereikt kan worden aan vrijwilligers 
op groepsniveau. De Regio Neder Veluwe heeft zowel in de schriftelijke vragen als mondeling 
aan de commissie aangegeven dat het waarderen, dat een belangrijk onderdeel is van ons 
vrijwilligersbeleid, alleen in de volle breedte een extra impuls kan krijgen als ook de 
vrijwilligers die zich op groepsniveau boven verwachting presteren de pluim verdienen die ze 
verdienen. Tijdens de vergadering heb ik, in lijn met de Regio Raad, gestemd voor voorstel B. 
Helaas heeft de meerderheid van de raadsleden gekozen voor scenario C. Het landelijk 
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bestuur werkt het voorstel nu verder uit, uiteraard zullen we dit voorstel nauwkeurig 
bestuderen.  

! Tuchtrecht. Het landelijk bestuur heeft aan de landelijke raad gevraagd te besluiten tot 
deelname aan een gezamenlijke registratielijst en invoering van een tuchtrechtsysteem met 
betrekking tot seksueel grensoverschrijdend gedrag. In 2013 is dit onderwerp al 
meningsvormend besproken, waarbij de algemene teneur was aan te sluiten. De wijze waarop 
was mede afhankelijk van de financiële consequenties, die nog niet bekend waren op dat 
moment. Tijdens de Regio Raad, kwamen er een aantal valide vragen. Het gaat wellicht wat 
ver om die hier allemaal inhoudelijk te behandelen. De antwoorden zijn terug te vinden in de 
beantwoording van de Regio vragen, welke terug te vinden zijn op scouting.nl. De Landelijke 
Raad heeft ingestemd met: 

o Het aansluiten bij de gezamenlijke registratielijst van Vereniging NOV.  
o Het invoeren van tuchtrecht en het aansluiten bij de Stichting Tuchtrecht 

Vrijwilligerswerk voor de behandeling van seksueel grensoverschrijdend gedrag.  
o Goedkeuring van het voorstel voor de nieuwe tekst in het Huishoudelijke Reglement.  

! Groepsontwikkeling. De landelijke raad wordt gevraagd een besluit te nemen over het vervolg 
van het programma groepsontwikkeling. Tijdens de Regio Raad hebben we uitvoerig bij dit 
punt stil gestaan. De regio erkend de meerwaarde van het programma en opteerde voor 
scenario 3. Zoals eerder opgemerkt, leek het in de aanloop naar de Landelijke Raad erop dat 
het voorstel om financiële redenen zou sneuvelen. Een aantal regio heeft toen het initiatief 
genomen om een aangepast voorstel in te dienen. De redenatie was als volgt: Een vereniging 
die zich niet ontwikkeld zal net als elke andere organisatie tot stilstand komen en daarmee 
achteruitgaan. De afgelopen jaren is er binnen Scouting Nederland door groepsontwikkeling 
een weg ingeslagen die laat zien dat ontwikkeling en vooruitgang hand in hand gaan. Deze 
regio’s stellen voor om de behandeling van dit voorstel op een andere wijze in te vullen dan nu 
op de agenda staat. De reden is dat wij grote zorgen hebben dat een discussie over een 
structurele contributieverhoging de overhand zal krijgen en daarbij ons weg zal leiden van 
waar het feitelijk over gaat: borgen van de continuïteit en groei van de vereniging. Daarnaast 
zijn wij van mening dat over het voorstel zoals het nu voorligt door de landelijke raad niet 
besloten kan worden omdat aspecten van het voorstel raken aan het nog te ontwikkelen 
meerjarenbeleid en de daarbij horende financiering.  
 
Omdat de tekst van het voorstel tijdens de vergadering op punten is aangepast kan ik deze 
hieronder niet weergeven. De strekking is echter dat er een aantal zaken ingebed worden in 
de bestaande organisatie. Dat de keuzes hieromtrent gezamenlijk genomen zouden moeten 
worden met het vaststellen van het meerjarenbeleid, uiterlijk op hoofdlijnen in december 2015. 
Het voorstel is unaniem door de Landelijke Raad geaccepteerd. Het landelijk bestuur heeft 
aangegeven dat het voorstel op deze manier verbeterd ten opzichte van gedane voorstel. Het 
vraagt nog wel een aardige inspanning van zowel van het landelijke bestuur alsmede de 
landelijke raad om dit tijdig te verwezenlijken.  

! Begroting. De Landelijke Raad wordt gevraagd de begroting 2015 goed te keuren. Het betreft 
een sluitende begroting, die past bij de groei strategie van de vereniging. De begroting laat 
ruimte en is zij voldoende flexibel om gedurende het jaar in te kunnen blijven spelen op 
actuele ontwikkelingen en zo nodig tegenvallers op te vangen. Opmerking verdiend dat de 
financiële commissie positief heeft geadviseerd over de begroting. De landelijke Raad heeft 
dan ook met algemene stemmen voor de begroting 2015 gestemd.  

 
Opmerking verdiend dat dit geen volledige uiteenzetting is van de Landelijke Raad maar een korte 
samenvatting, om aan de informatie behoefte van de Regio Raad te voldoen. Zodra de volledige 
notulen beschikbaar zijn, zal ik jullie deze doen toekomen. 
 
Mochten jullie in de tussentijd nog vragen en/ of opmerkingen hebben verneem ik dat graag. 
 
 
Met vriendelijke groet, 
 
Robbert Gijsbertse 
Lid Landelijke Raad – Regio Neder Veluwe.  
 
Email: robbert.gijsbertse@scouting.nl 
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APPENDIXEN: 
 
Toespraak Landelijke Raad voorafgaand aan de vergadering: 
 
Leden van de Landelijke Raad en Leden van het Landelijk Bestuur.  
 
Afgelopen week was een bijzondere week. Een week waarin we met veel regio’s contact hebben 
gezocht om overeenstemming te krijgen over de toekomst van groepsontwikkeling en daarbij de 
toekomst van deze mooie vereniging.  
 
Met ieder zijn of haar eigen verantwoordelijkheid waren dit zeer positieve gesprekken, voor ieder 
denkend en motiverend in het belang van de vereniging. Maar in vele gesprekken zat een gevoel dat 
de Landelijke Raad en het Landelijk Bestuur wat van elkaar vervreemd waren. Terwijl we juist in het 
belang van de vereniging optimaal moeten samenwerken aan een gezonde vitale vereniging. 
Naar aanleiding van de diverse signalen uit de regio’s heb ik een langdurig gesprek gehad met 
Andrea vanuit de regio Haarlem en hebben wij besloten afgelopen maandag contact op te nemen met 
de voorzitter van het Landelijk Bestuur om deze zorg te delen. 
 
Ik wil het Landelijk Bestuur dan ook bedanken voor de uitnodiging die we hebben gekregen om 
afgelopen woensdagavond met elkaar in gesprek te gaan. Ik heb dat gesprek samen met Robbert van 
de regio Neder Veluwe gevoerd. Een constructief gesprek waar we het gevoel van onbegrip naar 
elkaar toe hebben kunnen delen en waar het Landelijk Bestuur gemotiveerd keuzes heeft toegelicht, 
zoals zij dit naar alle verwachting ook tijdens deze Landelijke Raad zullen doen. 
 
Maar waar we vooral naar de toekomst hebben gekeken van deze vereniging. Hoe kan de 
samenwerking beter, hoe kunnen we de communicatie beter stroomlijnen om onbeantwoorde vragen 
weg te nemen. En hoe moeten we de Landelijke Raad organiseren, maar ook de samenwerking 
tussen Landelijke Raad en het Landelijk Bestuur verbeteren. 
 
Wij hebben daarop geen antwoorden gegeven of gekregen, we hebben het wel over het proces gehad 
hoe we hier verder mee kunnen. Ons voorstel is dan ook om met een delegatie van de Landelijke 
Raad samen met het Landelijk Bestuur het meningsvormend gedeelte voor te bereiden voor de 
Landelijke Raad van juni waar deze vraagstukken met elkaar besproken kunnen worden.  
 
Waarbij de intentie van het Landelijk Bestuur ons zeer duidelijk is geworden dat zij zich willen inzetten 
voor een optimale samenwerking en waarbij wij als Landelijke Raad enkel deze handreiking moeten 
aannemen in het belang van de vereniging Scouting Nederland.
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


